
 ZÁPIS č. 6/1999 (85)  
 z jednání Akademického senátu VUT ze dne 23. března 1999 
 konaného v zasedací místnosti rektora, Kounicova 67a v Brně 

 
Přítomni:  viz presenční listina (celkem 19 senátorů) 

Omluveni:  Glosová/FA, Friedl/FCH, Holešinský/FCH, Novotný/FaVU 
   Balátě/FT, Zubalíková/FaME 

Hosté:   prorektoři Kadrnožka, Dub, Sáha, kvestor Černý, děkan Lapčík/FCH, 
Ing. Smolík, Ing. Zmek 

 
Program dnešního jednání AS VUT byl doplněn o projednání a schválení připomínek MŠMT 
k vnitřním předpisům VUT (Jednací řád VR VUT, Řád výběrového řízení pro obsazování 
míst akademických pracovníků, Řád celoživotního vzdělávání a Vnitřní mzdový předpis), 
které byly předloženy k registraci a předložení Zprávy o činnosti AS VUT za rok 1998. 
 
PROGRAM: 
1.  Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
2.  Zpráva o činnosti AS VUT za rok 1998 
3.  Projednání připomínek MŠMT k materiálům, které byly zaslány k registraci: 

• Jednací řád Vědecké rady VUT 
• Řád výběrového řízení pro obsazování míst akademických pracovníků VUT 
• Řád celoživotního vzdělávání VUT 

4.  Diskuse o návrhu rozpočtu na rok 1999 
5.  Projednání připomínek MŠMT k vnitřnímu mzdovému předpisu 
6.  Předpis pro hospodaření a účtování VUT 
7.  Diskuse o Pracovním řádu VUT 
8.  Diskuse o návrhu Jednacího a volebního řádu AS VUT 
9.  Předložení Generelu výstavby VUT v Brně do roku 2005 - Aktualizace k 1. 11. 1998 
10. Různé  

Informace prorektora Sáhy o Fakultě výtvarných umění 
 
 
Ad 1) Kontrola zápisu z minulého jednání AS VUT 
Připomínky k zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny. 
 
Ad 2) Zpráva o činnosti AS VUT za rok 1998 
Ing. Zmrzlý zpracoval návrh „Zprávy o činnosti AS VUT v Brně za rok 1998“, se kterým 
seznámil přítomné. Návrh zprávy bude rozeslán všem členům AS VUT E-mailem a zpráva 
bude doplněna o případné připomínky a náměty, které senátoři budou považovat za zásadní. 
 
 
Ad 3) Projednání připomínek MŠMT k materiálům, které byly zaslány k registraci 

• Jednací řád VR VUT 
MŠMT zaslalo po legislativní kontrole Jednací řád VR VUT s doporučeními na jednu změnu 
formálního rázu, opakující se mnohokrát. K tomuto řádu byl přiložen přehled legislativních 
zkratek, které se vyskytují i v jiných předpisech a MŠMT si představuje, že ve všech 
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předpisech VUT budou používány jednotné legislativní zkratky. Přímo na jednání AS bylo 
dohodnuto, jak tyto zkratky do Jednacího řádu VR VUT zapracovat. Po diskusi bylo 
hlasováno o schválení předpisu. Ing. Zmrzlý vznesl dotaz, kdo souhlasí se zaregistrováním 
tohoto předpisu spolu s výše projednanými změnami navrhovanými MŠMT? 
Hlasování:   
Pro – 19 hlasů (jednomyslně schváleno). 

UAS 1 
Akademickým senátem VUT byl schválen Jednací řád Vědecké rady VUT se zapracovanými 
formálními změnami navrhovanými MŠMT. V této verzi bude zaregistrován MŠMT ČR 
a v jednom konečném znění předán všem senátorům.  
 
• Řád výběrového řízení pro obsazování míst akademických pracovníků  
Prorektor Kadrnožka sdělil, že ministerstvo kromě připomínek formálních uvádí dvě věcné 
námitky: 
Čl. 2, odst. 3: 
I v případě přijetí na krátkou dobu (mateřská dovolená, dlouhodobá nemoc, atd.) je třeba, aby 
proběhlo konkursní řízení, neboť to vyžaduje zákon. Vedením VUT byla navržena 
kompromisní formulace přiměřeného konkursního řízení. Po diskusi AS podpořil tuto 
formulaci a následným hlasováním ji schválil. Pozn.: Po další diskusi LK s předkladateli byl 
tento odstavec zcela vypuštěn. 
Čl. 3, odst. 6:  
Poslední věta, týkající se předložení prohlášení - po diskusi AS dospěl k názoru, že je třeba 
tuto větu vypustit a tudíž prohlášení při přijímání nevyžadovat. 
Následovala diskuse senátorů o formálních připomínkách, které senátoři akceptovali.  
Po diskusi bylo přistoupeno k hlasování. Ing. Zmrzlý se dotázal senátorů, kdo souhlasí s výše 
projednanými změnami v Řádu výběrového řízení pro obsazování míst akademických 
pracovníků? 
Hlasování: 
Pro - 16 hlasů 
Zdržel se hlasování - 3 hlasy 
Proti - 0 

UAS 2 
Akademický senát VUT schválil Řád výběrového řízení pro obsazování míst akademických 
pracovníků spolu s výše projednanými změnami. V tomto znění bude předpis zaregistrován 
MŠMT ČR a v jednom výtisku předán všem členům AS VUT. 
 
• Řád celoživotního vzdělávání 
Čl. 4, odst. 3: 
Na návrh MŠMT vypustit tento článek o započítání činnosti v rámci celoživotního vzdělávání 
do pracovních povinností bylo přistoupeno s tím, že by původní znění bylo v rozporu se 
zákoníkem práce i zákonem. Tuto povinnost je třeba případně zapracovat do pracovní 
smlouvy. 
Další připomínky formálního charakteru byly AS VUT po diskusi akceptovány a senátoři 
přistoupili k hlasování. Ing. Zmrzlý vznesl dotaz, kdo souhlasí, aby takto upravený Řád 
celoživotního vzdělávání byl schválen? 
Hlasování:  
Pro - 12 hlasů 
Zdržel se hlasování - 7 hlasů 
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Proti - 0 hlasů 

UAS 3 
Řád celoživotního vzdělávání spolu s výše projednanými změnami navrženými MŠMT ČR 
byl schválen. V této verzi bude zaregistrován MŠMT a předán v konečném znění všem 
senátorům. 
 
 
Ad 4) Diskuse o návrhu rozpočtu na rok 1999 
Kvestor Černý předložil senátorům na dnešním jednání poslední verzi “Rozpočtu na rok 
1999”, přepracovanou tak, aby bylo vyhověno požadavkům z hlediska nového zákona o VŠ. 
Jedná se o dílčí rozpočet, struktura příjmů a výdajů je v souladu s Předpisem pro hospodaření 
a účtování VUT v Brně. Kvestor přednesl stručné srovnání materiálu s předchozí verzí, kterou 
obdrželi senátoři na minulém zasedání. Rozpočet byl sestaven jako vyrovnaný, vlastní 
rozdělení dotací se nezměnilo. V rozpočtu byl stanoven objem mzdových prostředků na 
výplatu další mzdy. Polovina objemu další mzdy bude vyplacena se zúčtováním mzdy za 
květen, druhá polovina v prosinci za měsíc listopad. AS VUT může objem této mzdy snížit, 
budou-li k tomu vážné důvody. 
Zásadnější změna byla provedena na základě požadavku členů EK AS VUT. Původní 
neinvestiční prostředky vázané na prostředky investiční ve výši 5 mil. Kč, určené na 
rekonstrukci a opravu obj. B, Veveří 95 (2,5 mil. Kč) a na rekonstrukci Centra VUT, 
Antonínská 1 (2,5 mil. Kč), byly přesunuty do prostředků Stavební komise. Prostředky SK se 
zvýšily z 15 mil. Kč na celkovou částku 20 mil. Kč. 

Předseda ekonomické komise Prof. Němeček informoval o jednáních EK s kvestorem. Od 
minulého zasedání AS VUT se EK sešla dvakrát. Prof. Němeček považuje za obtížné vyjádřit 
se k poslednímu předloženému návrhu, neboť jej nebylo možné prostudovat. Na svých 
jednáních o rozpočtu vycházeli členové EK z materiálu, který obdrželi dne 15. 3. 1999 
a dospěli k následujícím závěrům a doporučením: 
1)  Položky příjmů je nezbytné doplnit o reálně očekávané, např. poplatky spojené se studiem, 

výnosy z doplňkové činnosti. 
2)  EK považuje počty studentů za platné, schválené vedením školy. Příspěvek na 1 studenta 

nad limit stanovený KR  nesmí být větší než v r. 1998.    
3)  EK doporučuje Stavební komisi projednat užití prostředků  ve výši 20 mil. Kč. 
4)  EK požaduje upřesnit obsah položek interního Fondu aktivit vědy a umění, zejména 

podporu a studium metod virtuálních univerzit; areálové knihovny. 
5)  EK navrhuje přehodnotit vyčleněné prostředky na celoškolské útvary. 
6)  Náklady na ekonomický odbor, odbor investic, provozní odbor, správu tělovýchovných 

zařízení a oddělení autodoprava adresně přenést na uživatele, který je uhradí ze svých 
vyčleněných prostředků. Doložit strukturu nákladů. 

7)  EK doporučuje stanovit užití odpisů a pronájmů. 
8)  EK doporučuje přehodnotit nenormativní prostředky pro celoškolská a rektorátní 

pracoviště. 
 
Prof. Němeček vysvětlil důvody EK, které vedly k výše uvedeným požadavkům.  
⇒ Částka za pronájem majetku (15 mil. Kč) patrně vychází z pronájmů, které provádí rektorát 

úřad. Některé fakulty také pronajímají svoje prostory, tyto finance si ponechávají ve svém 
hospodaření, na tom se nic nemění, je však rovněž třeba tyto finance v rozpočtu uvést.  

⇒ Vzhledem k tomu, že každá fakulta má svěřený různý majetek do péče, navrhuje EK 
vyčíslit odpisy majetku na jednotlivých fakultách samostatně. 
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⇒ Provozní odbor se skládá z pěti správ budov. Některé správy budov jsou hrazeny 
z prostředků celoškolských (Veslařská 230, Rybkova, Antonínská), jiné správy budov jsou 
hrazeny plně z prostředků fakult, které budovy užívají. Správa budov objektu Purkyňova 
118 je hrazena podílově ze 2 fakult. Objekt Rybářská 13/15 a Květná 34 je hrazen 
z prostředků FaVU. Je třeba adresně určit uživatele a v rozpočtu uživatele vyčíslit náklady. 

⇒ Oddělení autodopravy - návrh na zřízení samostatného hospodářského střediska, jehož 
služby budou uživatelé (fakulty, rektorátní pracoviště) v případě využití hradit.  

⇒ Jaká je výše příspěvku, které VUT hradí zaměstnancům na stravování? 
 
Vyjádření kvestora Černého ke stanovisku EK 
⇒ Zákon o účetnictví stanovuje povinnost provádění odpisů majetku, který je ve vlastnictví 

organizace. V současné době provádí VUT odpisy majetku investičního charakteru. 
Nemovitý majetek (budovy, pozemky) zatím do vlastnictví VUT nebyly převedeny, počítá 
se s převodem podstatné části asi do 14 dnů. Vlastníkem veškerého majetku se stane VUT, 
nikoliv fakulty. Fakulty hospodaří s investičními prostředky podle klíče, který stanovuje 
rektor. Odpisy je ze zákona nutné odvádět za celou školu. Při přidělování investičního 
majetku (investičních prostředků) byly odpisy vždy vypočítávány za školu jako celek. 

⇒ Položky na zařízení výpočetní techniky, software, jsou sledovány z několika hledisek: 
Provozní prostředky pro CVIS - jejich využití je v kompetenci ředitele CVIS.  Dále je 
nutné uhradit různé poplatky spojené s provozováním informačních technologií, které jsou 
vázány smlouvami - sdružení CESNET, Brněnská počítačová a akademická síť, projekt 
INFRA. 

⇒ Studijní poplatky na ÚSI. Do hospodaření ÚSI jsou podrobně zaneseny všechny výnosy, 
které plynou ze studijních poplatků. Dotace ze strany VUT je prováděna pouze pro 
kmenové pracovníky ÚSI, kteří provádějí výuku v doktorandských a magisterských 
studijních programech na jiných fakultách, z příspěvku VUT jsou jim hrazeny pouze 
osobní náklady (mzdy). Vše ostatní je hrazeno formou převodu režie z doplňkové činnosti 
a ÚSI si hradí samo. 

⇒ Provozní odbor zabezpečuje služby pro areál Veslařská - tento objekt má být předán blíže 
neznámé právní jednotce, svázané s církví, dosud však nebylo realizováno. Část objektu 
využívá Přírodovědecká fakulta MU (pronájem) a s ní spojený podnikatelský subjekt, 
veškerá správa je hrazena z těchto prostředků a navíc má VUT výnos z nájmu nebytových 
prostor. 

⇒ Areálové studovny - prostředky ve Fondu rozvoje vědy a umění jsou využívány na vlastní 
dobudování a zařízení těchto studoven.  

⇒ Rozpočet na rok 1999 byl zpracován tak,  aby byl ponechán určitý manipulační prostor jak 
pro AS VUT, tak pro každou součást VUT. Dalším hlediskem je nutnost účtování. Způsob 
zaúčtování vyplývá ze základní dotace, z prostředků VaV  (účtování v Ekonfisu). Je možno 
sloučit pro potřeby senátu, pro účely vykazování účtování však musí být rozděleno do 
dalších částí. Kvestor žádá členy AS VUT, aby zvážili ponechání rozpočtu ve struktuře,  ve 
které je předkládán. 

 
DISKUSE: 
Prof. Němeček 
⇒ Komentoval index nárůstu finančních prostředků 1998/99 u některých celoškolských 

útvarů. Požádal o upřesnění financování Ústřední knihovny na Údolní 19, areálové 
knihovny na Purkyňově 118, která je využívána dvěma fakultami a současně vzhledem 
k blízkosti kolejí studenty i z jiných fakult.  
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Prorektor Dub sdělil, že areálová knihovna na Purkyňově 118 je financována 
trojkomponentně - 1/3 FEI, 1/3 FCH a 1/3 z celoškolských zdrojů.  

 
Prof. Hlavenka 
⇒ Všechny funkce - pedagogická i inženýrsko poradenská se odehrávají na fakultách 

a ústavech, na to je nutno brát zřetel při rozdělování finančních prostředků.  
⇒ Některé fakulty překročily a stabilně překračují počet přijímaných studentů, je otázka, jaké 

zaujmout stanovisko ke zmírnění následků při překročení. Fakulta strojní bude pro to, aby 
byl uplatněn stejný postup jako loni s tím, aby nebyl překročen loňský příspěvek na 
1 studenta nad limit stanovený KR. 

⇒ Pojmová disproporce mezi rozpočtem a Předpisem pro hospodaření a účtování VUT. 
Oficiálně jsou zde uvedeny výnosy z pronájmu, z majetku nemovitého, movitého a výnosy 
z finančního majetku. V obou dokumentech uvedeno jinak, Prof. Hlavenka žádá 
o sjednocení. 

⇒ Každoročním problémem jsou odpisy, domnívá se, že je nutno daleko více počítat s tím, 
aby byly prodány nepotřebné budovy, zbavit se nepotřebného majetku, tím bude snížen 
základ pro odepisování a zároveň budou získány finance na odpisy. Žádá senátory 
o zamyšlení, zda budou souhlasit s převodem 10 mil. neinv. prostředků do odpisů, 
poněvadž 10 mil. Kč je možno věnovat na naplnění nového vnitřního mzdového předpisu. 

⇒ V organizačním schématu by nemělo existovat ÚSI v celoškolských zařízeních, poněvadž 
se realizuje pouze v akreditovaných programech FAST. 

⇒ Správu tělovýchovných zařízení, dopravu, provoz by měly platit pouze ty fakulty, které 
služby těchto útvarů využívají - vyčlenit peníze fakultám a fakulty vrátí finance za služby, 
které potřebují. Je to jediná cesta, jak racionalizovat tuto činnost. 

⇒ Správa tělovýchovných zařízení špatně slouží a podle příslibu rektora Vavřína byla přijata 
varianta č. 3, která znamená, že areál VUT a tělocvična Purkyňova bude přidělena pod 
správu FS, včetně vyčleněných financí, což se doposud nestalo, poněvadž finance 
v rozpočtu jsou znovu uváděny na STZ. 

 
Kvestor Černý 
⇒ Sportovní areál PPV nebyl vystavěn za prostředky VUT. V loňském roce bylo prvně 

dosaženo toho, že VUT obdrželo příspěvek města Brna na organizaci atletických soutěží, 
jejichž organizaci prováděla Správa tělovýchovných zařízení. Náměstek primátorky byl 
spokojen s průběhem uskutečněné akce, což vyjádřil písemně dopisem rektoru Vavřínovi.  

⇒ K otázce odprodeje nepotřebného majetku kvestor sdělil, že jeho přímá realizace nebude 
v letošním roce možná vzhledem k legislativním záležitostem. Převod majetku, zápisy 
v katastru nemovitostí, nalezení vhodného kupce, projednání v AS VUT, Správní radě 
VUT, to vše je záležitost dlouhodobá.  

⇒ Prostředky na mzdy - z rozpočtu vyplývá, že není ohroženo navýšení mezd tak, jak bylo 
předpokládáno v průměru o 10 %.  

 
Mgr. Božek 
⇒ Souhlasil s připomínkami, které sdělila ekonomická komise AS VUT. Struktura rozpočtu 

však dle jeho názoru nebyla vypracována zcela podle požadavků, které byly vzneseny na 
minulém zasedání AS VUT. Dle nového VŠ zákona je VUT samostatná právnická osoba 
a tím se změnil i vztah akademického senátu ke schvalování rozpočtu. Dnes nebude AS 
VUT rozhodovat o tom, jak rozdělí ekonomické prostředky fakultám, ale bude schvalovat 
skutečný rozpočet VŠ. Není možné, aby právnická osoba neměla některé příjmy zahrnuty 
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do svého rozpočtu, ale musí mít zahrnuty všechny příjmy i výdaje. Je to otázka nových 
vnitřních pravidel hospodaření. Jakmile bude tento rozpočet schválen, jakákoliv změna, jak 
na straně příjmů nebo výdajů, např. formou rozpočtových opatření, musí být znovu 
schválena AS VUT. Co je výnosem v rámci hospodaření fakulty, to musí být uvedeno 
v rozpočtu VUT (reálně tento výnos proteče přes rozpočet VUT). Fakulty se nemají čeho 
obávat, jestliže tato skutečnost bude zakotvena ve vnitřních pravidlech hospodaření. 

 
Ing. Zmrzlý 
⇒ Plně podpořil názory ekonomické komise. Vyčíslení nákladů spojených s vedením 

některých agend FCH a FaVU  centrálně je nutné, ale neúčtování těchto služeb, které jsou 
v této formě podle jeho názoru efektivnější, nepovažuje za nesprávné. Pokud by chtěly 
i ostatní fakulty těchto služeb využít, mohou se připojit.  

 
Ing. Kozák 
⇒ Pokud je účetnictví pro tyto dvě fakulty vedeno bezplatně, požádá FaME o tuto službu 

i pro svoji fakultu. Zlín odmítá hradit ze svých prostředků příspěvek na autodopravu, STZ, 
správy budov, rekreační středisko Ramzová, které nevyužívá. 

 
Prof. Němeček 
⇒ Upozornil na možnost požadavku správní rady na informaci o čerpání rozpočtu VUT.  

I z toho důvodu je třeba čerpání rozpočtu co nejvíce zpřehlednit. 
 
Žádost děkana Lapčíka o navýšení rozpočtu pro Fakultu chemickou 
V rámci tvorby rozpočtu požádal děkan Lapčík o navýšení přidělených financí pro Fakultu 
chemickou o částku 880 tis. Kč s ohledem na to, že tato částka byla v loňském roce 
prokazatelně uhrazena z fakultních zdrojů na vybavení areálové knihovny Purkyňova 118 nad 
rámec podílových nákladů, které FCH hradí. Dále byl do knihovny vložen dar od 
spolupracující firmy z Kanady.  
Ing. Zmrzlý požádal děkana Lapčíka, aby svůj požadavek předložil písemně kvestoru 
Černému a prorektoru Dubovi. Na příštím zasedání bude projednán v rámci rozpočtu. 
 
Na závěr Ing. Zmrzlý na doporučení EK konstatoval, že na příštím zasedání bude hlasováno 
o schválení předloženého rozpočtu. Do pátku 26. 3. 1999 mohou ještě členové AS VUT 
zasílat svoje připomínky k rozpočtu předsedovi EK Prof. Němečkovi, který zváží, zda bude 
nutno svolat jednání ekonomické komise, nebo zda případné závažné námitky a připomínky 
předá kvestorovi se svým doporučením (nejpozději do pondělí 29. 3.).  
Kvestor připomínky zapracuje do materiálu a s komentářem případných změn v rozpočtu bude 
konečné znění rozesláno všem senátorům ve středu 31. března 1999. 
Kvestor Černý sdělil, že po dnešním jednání senátu ve 13:00 hodin se uskuteční porada 
kvestora s tajemníky fakult, na které budou projednány připomínky senátorů, vznesené na 
dnešním zasedání, týkající se předložení příjmů z hlavní i doplňkové činnosti fakult i jejich 
očekávaná vydání tak, aby mohly být do rozpočtu zapracovány.   
 
Mgr. Božek navrhl, aby na příštím zasedání AS VUT byla akademickým senátem schválena 
část rozpočtu, rozdělení státní dotace fakultám a vlastní celkový rozpočet může být schválen 
na dalším zasedání. Prof. Němeček souhlasil s návrhem Mgr. Božka. Na příštím zasedání 
mohou senátoři podat jasné návrhy v čem rozpočet redukovat, přeskupit prostředky. Současně 
s tím poté doplnit rozpočet po stránce formální všemi očekávanými příjmy a výdaji. Mohou 
vzejít další zdroje, které budou přiděleny fakultám.  
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Ad 5) Projednání připomínek MŠMT k vnitřnímu mzdovému předpisu 
Kvestor Černý obdržel od MŠMT připomínkované znění vnitřního mzdového předpisu E -
mailem. Většina připomínek byla formálního charakteru ve smyslu zavedení legislativních 
zkratek, vypsání dat a další drobné změny nezávažného charakteru, které senátoři akceptovali. 
Dále byly projednány tyto změny:  
⇒ Došlo k jinému členění na odstavce v  čl. 1 bez změny obsahu. 
⇒ V čl. 5, odst. 9, písm. e) diskutován návrh ministerstva na změnu textace. Po diskusi 

ponechán původní text. 
⇒ Bylo přečíslováno pořadí poznámek.  
⇒ V Čl. 11, odst. 2) škrtnut odkaz na článek 9.  
⇒ V Čl. 18, odst. 2) diskutována ministerstvem doporučená vsuvka “za splnění pracovních 

úkolů a za pracovní výkon”. Po diskusi ponechána původní textace odstavce 2). 
⇒ Za čl. 22 vložen samostatně číslovaný článek s názvem: “Příloha mzdového předpisu”, 

obsahující úplný seznam příloh mzdového předpisu.  
⇒ Původní článek 23 přečíslován na článek 24.  
⇒ Vložen odstavec (nyní číslo 3)): “Bližší úpravu zjišťování průměrného výdělku stanoví 

kolektivní smlouva”. 
⇒ Vložen odstavec (nyní číslo 8)) “Tento mzdový předpis nabývá platnosti podle § 36 odst. 4 

zákona dnem registrace Ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy”. 
⇒ Opraveno datum schválení předpisu na den 23. března 1999. 
 
Po projednání výše uvedených změn vznesl Ing. Zmrzlý dotaz, kdo souhlasí se 
zaregistrováním vnitřního mzdového předpisu, upraveného na základě připomínek MŠMT ČR 
tak, jak byl projednán na dnešním zasedání AS VUT?  
Hlasování: 
Pro - 19 hlasů 
Zdržel se hlasování - 0 hlasů 
Proti - 0 hlasů 

UAS 4 
Akademický senát VUT schválil Vnitřní mzdový předpis VUT spolu s výše projednanými   
navrženými úpravami. V tomto znění bude předpis zaregistrován MŠMT ČR a v konečném 
znění předán členům AS VUT.  
 
Ad 6) Diskuse o Předpisu pro hospodaření a účtování VUT 
Kvestor sdělil, že opravená verze materiálu “Předpis pro hospodaření a účtování VUT 
v Brně”, který senátoři obdrželi na dnešním zasedání AS VUT, byl v této formě konzultován 
s MŠMT a obsahuje zapracované připomínky právního i ekonomického útvaru MŠMT.  
Mgr. Božek upozornil na to, že není žádným zákonem upravena úloha zřizovatele VŠ. Navrhl 
vypustit čl. 1, odst. 1), vzhledem k tomu, že kompetence ministerstva jsou jasně definovány 
zákonem. Kvestor projedná s ředitelem odboru legislativního a právního vypuštění tohoto 
odstavce z předpisu. 
Do příštího zasedání AS VUT si senátoři připraví připomínky k tomuto předpisu, které budou 
na tomto zasedání projednány. 
 
Ad 7) Diskuse o Pracovním řádu VUT 
Informaci o jednání LK AS VUT, která se konala v úterý 16. 3. 1999, podal Mgr. Božek. LK 
při projednávání tohoto předpisu dospěla k závěru, že celý pracovní řád obsahuje ustanovení, 
která bez bližšího vysvětlení předkladatele nemůže posoudit. Mgr. Božek proto navrhl další 
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jednání LK spolu s rektorem,  kvestorem, Dr. Šauerem a pí. Mikulcovou, které se uskuteční 
v úterý dne 30. března 1999 v 10:00 hodin v zasedací místnosti č. 212 rektorátu. Na tom 
jednání mohou být kvalifikovaně vyjasněny některé odstavce předpisu a jejich konečné 
důsledky v praxi.  
Zásadní dosud nevyřešená otázka se týká čl. 2, odst. 5), týkajícího se přijetí do pracovního 
poměru na dobu určitou, nebo neurčitou. Názor členů LK je tento odstavec z pracovního řádu 
zcela vypustit.  
Vzhledem k tomu, že jednání se nezúčastnil rektor Vavřín, který by formuloval nové znění 
tohoto článku, byla tato otázka přesunuta k vyřešení na jednání LK dne 30. 3. a na příštím 
zasedání AS VUT.  
Připomínky senátorů k tomuto předpisu mohou být zasílány na sekretariát AS VUT do pátku 
26. března 1999 tak, aby mohly být rozeslány členům LK AS VUT a projednány na jejím 
zasedání dne 30. 3. 1999. 
 
 
Ad 8) Diskuse o návrhu  Volebního a jednacího řádu AS VUT 
Mgr. Božek předložil členům AS VUT na dnešním zasedání návrh Volebního a jednacího 
řádu AS VUT. Do tohoto materiálu byly zapracovány veškeré připomínky, vznesené na 
minulém zasedání AS VUT. Dále Mgr. Božek předložil nově vypracovaný návrh “Volebního 
řádu pro volbu kandidáta na jmenování rektorem”, který je navržen jako příloha Volebního 
a jednacího řádu AS VUT vzhledem k tomu, že volba kandidáta na rektora probíhá jednou za 
3 roky. Doporučil senátorům zvážit vypracování konkrétního předpisu o volbě předsedy AS 
VUT a projednat tyto materiály také na LK v úterý 30. března 1999. 
Na závěr navrhl zvážit postavení studentů v akademickém senátu a jejich požadavek 
vytvoření studentské komory v AS VUT.  
 
Ad 9) Předložení Generelu výstavby VUT v Brně do roku 2005  
          - Aktualizace k 1. 11. 1998  
Členové AS VUT obdrželi výše uvedený materiál k prostudování. Vzhledem k nutnosti 
konečného projednání vnitřních mzdových předpisů a rozpočtu VUT na rok 1999 bude 
jednání o tomto materiále uskutečněno na některém příštím zasedání AS VUT. 
 
 
Ad 10) Různé 
• Informace prorektora Sáhy o Fakultě výtvarných umění 
Prorektor Sáha informoval o současné situaci na FaVU. Dne 12. března zasedala Umělecká 
rada FaVU, která projednala a schválila svoje usnesení (obdrželi členové AS VUT na dnešním 
zasedání v tištěné formě). V usnesení Umělecká rada FaVU doporučila vedení této fakulty, 
aby spolu se zakladateli FaVU, představiteli VUT, Masarykovy univerzity, města Brna 
a dalšími partnery připravilo příští postavení této výtvarné vysoké školy. Dále UR FaVU 
požádala vedení VUT, aby se zdrželo jakýchkoli organizačních a personálních kroků do doby, 
než bude na základě jednání “expertní komise” a vzájemného dialogu mezi vedením FaVU 
a vedením VUT dopracována a jasně definována koncepce dlouhodobého vzdělávacího 
a tvůrčího záměru.  
Prorektor Sáha informoval AS VUT o kampani ze strany FaVU, která se začíná medializovat 
a pro informaci předložil dva články z tisku. Senátoři nesouhlasili s obsahem těchto článků, 
uvedené informace zkreslují skutečnou situaci a takto presentovány poškozují dobré jméno 
školy. 
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Důležitější, než tato kampaň je dle názoru prorektora Sáhy špatné rozdělení přiznané státní 
dotace uvnitř fakulty. Existují zde veliké rozdíly mezi financováním oborů - Ateliér 
grafického designu - náklad na 1 studenta činí asi 21 000,- Kč; Ateliér kresby - náklad na 1 
studenta činí asi 92 000,- Kč, dále existuje na FaVU nejnákladnější studijní obor - 150 000,- 
Kč na 1 studenta. Na fakultě je prováděno měsíční financování, FaVU nemůže utratit více 
finančních prostředků, než na 1 měsíc dostane. Provoz fakulty však není zcela vyřešen - 
zanedbání údržby, špatná ostraha objektů, některé objekty slouží k jiným účelům, než k výuce. 

Následovala diskuse členů AS VUT, ve které senátoři souhlasili s tím, že je třeba zpracovat 
dlouhodobý strategický záměr, kde bude jasně řečeno, jakým směrem se bude chtít fakulta 
ubírat. Tento záměr stanoví rozmezí možností, které bude fakulta mít, pokud bude chtít patřit 
mezi fakulty technického směru. Jestliže se nebude chtít přizpůsobit, bude záležet na jejím 
rozhodnutí, zda se osamostatní.  
Byl vznesen dotaz, zda všechny ateliéry FaVU se chtějí osamostatnit. Jestliže tomu tak není 
a některé ateliéry by chtěly i nadále zůstat jako součást VUT, potom by se mohla od VUT 
oddělit pouze ta část FaVU, která se bude chtít ubírat jiným směrem. Senátoři se na závěr 
shodli na tom, že by chtěli být informováni o situaci na FaVU i ze strany fakulty. Na příštím 
zasedání bude AS VUT rozhodovat o schválení rozpočtu a zároveň o rektorem navržené 
dotaci pro FaVU. Měl by tedy být před tímto jednáním informován o tom, zda všechny 
ateliéry souhlasí s rozdělením finančních prostředků tak, jak jsou v současné době alokovány.  
Mgr. Božek navrhl uskutečnit pracovní přípravné jednání se zástupci FaVU před příštím 
zasedáním AS VUT v úterý dne 6. dubna 1999 v 8:00 hodin. Senátoři s tímto návrhem 
souhlasili. Na přípravné jednání budou pozváni děkan Ruller, tajemník FaVU, členové AS 
FaVU a zástupci FaVU v AS VUT. Začátek příštího zasedání AS VUT bude posunut na 
9:00 hodin.  
 

Příští zasedání Akademického senátu VUT se bude konat  
v úterý dne 6. dubna 1999 v 9:00 hodin  

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Kounicova 67a. 
Před tímto zasedáním se uskuteční pracovní přípravné jednání AS VUT se zástupci FaVU, 

které se bude konat od 8:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně. 

 
 
 
 

Ing. Simeon Zmrzlý, CSc. 
předseda AS VUT v Brně 

 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
 
 
 
 


